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Naantalin kaupunki on ollut mukana Åbo Akademin saaristoinstituutin 
SALT-verkostohankkeessa vuosina 2022-2024, jossa on ideoitu ja 
suunniteltu saaristokasvatusta laajasti osana perusopetusta ja 
varhaiskasvatusta. 
  
Toiminnan lähtökohtana on kokonaisvaltainen käsitys saaristoisesta 
kotiseudusta. Saaristokasvatus nähdään myös kestävän kehityksen 
toimintana, jossa sosiaalinen, kulttuurinen ja ekologinen kestävyys 
nivoutuvat ja tukevat toinen toisiaan. On tärkeä oppia tuntea 
kotipaikkakunnan kulttuuri ja perinteet, oppia näkemään sen vahvuuksia, 
tuntemaan lähiympäristönsä luontoa ja ymmärtämään paikallisyhteisön 
kehittämistä kestävältä pohjalta jo nuorella iällä. Tällöin muodostuu usein 
myös vahvat siteet kotipaikkakuntaan.  
  
Nuorten suhtautuminen saaristoon vaikuttaa sen pysyvän asutuksen 
tulevaisuuteen sekä saaristokulttuurin jatkuvuuteen. Onnistunut 
saaristokasvatuksen konsepti saattaa toimia olla myös koulun tai 
päiväkodin houkuttelevuustekijänä. 
  
Uuden saariston valtakunnallisen kehittämisohjelman ”Saaristo 
kansallisena rikkautena” lähtökohtana on saaristoidentiteetin ja 
saaristolaisen elämäntavan vaaliminen. Myös kaupungin 
elinvoimaohjelmassa tavoitteena on vahvistaa lasten ja nuorten 
saaristoidentiteettiä. 
  
Naantalissa hanke on edennyt hyvin, mm. opetussuunnitelmassa olevaan 
Naantalin omaan kulttuurikasvatussuunnitelmaan, Kulttuuriväylään, on 
lisätty saaristosisältöjä.  
 
Naantalissa varhaiskasvatus on laatinut vuonna 2024 saaristokasvatuksen 
suunnitelman, jota toteutetaan osana varhaiskasvatuksen arkea. 
 
Varhaiskasvatuksen johtaja Kaisa Rantala esittelee ohjelmaa 
kokouksessa. 
 

Esittelijä Kehittämispäällikkö 
 

Päätösehdotus Saaristolautakunta merkitsee asian tiedoksi. 
  

Kokouskäsittely Merkittiin, että varhaiskasvatuksen johtaja Kaisa Rantala oli 
läsnä kokouksessa asiantuntijana tämän asian käsittelyn 
ajan. 

 
Päätös Kehittämispäällikön ehdotus hyväksyttiin. 


